

## 2024 Canadian Youth Chess Championship

**Laval Quebec Jul 9 – 12** (Voir la version française à la page 2)

CYCC website: <https://cycc2024.my.canva.site/>

We are very excited to announce the registration of the Canadian Youth Chess Championship (CYCC) is officially open. The Chess Federation of Canada and Fédération québécoise des échecs invite all youth chess players under the age of 18 to participate in this prestigious event.

CYCC is the qualifying tournament to World Cadet U08-U10-U12 (location not announced yet) and World Youth U14-U16-U18 in Florianopolis, Brazil from Oct 22th to Nov 2nd, 2024. It is also a qualifying tournament to many world series youth events as well.

This information is also post into the Chess Federation forum page: <https://www.chesscanada.info/forum/showthread.php?6310-Registration-Open-for-2024-CYCC-Laval-Quebec>

### **CYCC registration fee:**

before Mar 1st: \$275,  
before Apr 1st: \$300,  
before May 1st: \$325,  
before Jun 1st: \$350,  
before Jul 1st, \$375.

### **Sections are based on player's birth year**

2016 or younger = U08  
2014-2015 = U10  
2012-2013 = U12  
2010-2011 = U14  
2008-2009 = U16  
2006-2007 = U18

### **Canadian players who live overseas:**

For Canadian players who live overseas and are not able to attend qualifying tournaments, please fill in the Exemption form. Each case will be carefully reviewed and must get approved before you can register into the CYCC.

Exemption

Form: [https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSefdMGgawXZc\\_D15RWAftJ\\_r4O1\\_CJlqvejeCrCZpTI4\\_mAGBA/viewform](https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSefdMGgawXZc_D15RWAftJ_r4O1_CJlqvejeCrCZpTI4_mAGBA/viewform)

### **Registration:**

This year we will allow players to register into the event first to get the most benefit of the early bird discount rate. Players must get qualified before Jul 1st, 2024. If not, they will be disqualified from the event and the refund will be issued by the organizer following the organizer's refund policy.

After each qualifying tournament, the CFC office will add all qualified players into a CYCC qualified player list file which will be added next to the CYCC entry on the CFC events website. This is players/parents' responsibilities to ensure the player names on the qualified player list.

### **Hotel: Sheraton Laval Hotel**

2440 Autoroute des Laurentides Laval, Quebec H7T 1X5

Please pay extra attention to the hotel cancellation policy for this group rate  
CANCELLATION POLICY- PLEASE CANCEL YOUR RESERVATION 30 DAYS PRIOR TO ARRIVAL. OTHERWISE, THE FULL STAY ROOM/TAX WILL BE CHARGED.

### **Players lives in Canada but holding Non-Canadian FIDE flag:**

Player who is currently reside in Canada but is holding Non-Canadian FIDE Flag, please email at : [info@chess.ca](mailto:info@chess.ca)

## Championnat Jeunesse d'échecs du Canada 2024

Laval, Québec 9 au 12 juillet

Site internet : <https://cycc2024.my.canva.site/>

Nous sommes emballés d'annoncer que la période pour s'inscrire aux Championnats jeunesse d'échecs du Canada est maintenant ouverte. La Fédération canadienne des échecs et la Fédération québécoise des échecs invitent tous les joueurs d'échecs de moins de 18 ans à participer à ce prestigieux événement.

Les Championnats jeunesse du Canada sont la porte d'entrée pour se qualifier au Championnat du monde cadet (World Cadet U8-U10\_12) dont l'endroit est à déterminer. Le tournoi sert aussi d'événement qualificatif pour les Championnats jeunesse du monde (World Youth Chess Championship) qui auront lieu à Florianopolis, Brésil du 22 octobre au 2 novembre 2024. Le tournoi fait aussi office de qualification pour plusieurs aux Championnats internationaux. On peut retrouver ces informations également sur le site de la FCE-CFC :

<https://www.chesscanada.info/forum/showthread.php?6310-Registration-Open-for-2024-CYCC-Laval-Quebec>

### CYCC frais d'inscription:

avant le 1<sup>e</sup> mars: \$275,  
avant le 1<sup>e</sup> avril : \$300,  
avant le 1<sup>e</sup> mai: \$325,  
avant le 1<sup>e</sup> juin: \$350,  
avant le 1<sup>e</sup> juillet: \$375.

### Les sections sont basées sur les années de naissance :

2016 ou plus jeunes = U08  
2014-2015 = U10  
2012-2013 = U12  
2010-2011 = U14  
2008-2009 = U16  
2006-2007 = U18

### Inscriptions :

Cette année nous allons permettre aux joueurs de s'inscrire avant d'être qualifiés pour leur permettre de bénéficier du tarif d'hôtel préférentiel. Mais les joueurs doivent être qualifiés avant le 1<sup>e</sup> juillet 2024. Sinon, ils seront retirés de la liste des participants et remboursés selon la politique de remboursement de l'organisateur.

Après chaque tournoi de qualification, la FCE (CFC) les joueurs déjà inscrits recevront la mention «Q» sur le site du tournoi en plus de voir leur nom ajouté à la liste officielle des joueurs qualifiés de la FCE (CFC). C'est la responsabilité des parents de s'assurer de la qualification de leurs enfants.

### Hôtel: Sheraton Laval Hotel

2440 Autoroute des Laurentides Laval, Quebec H7T 1X5

SVP, prenez bien note de la politique d'annulation de l'hôtel pour ce groupe de participants :

POLITIQUE D'ANNULATION : SVP ANNULER VOTRE RÉSERVATION AU MOINS 30 JOURS AVANT VOTRE ARRIVÉE, AUTREMENT, VOTRE SÉJOUR VOUS SERA CHARGÉ AU COMPLET.

### Les résidents canadiens qui jouent sous un autre drapeau selon la FIDE :

Si vous êtes dans cette situation, communiquez avec la FCE à : [info@chess.ca](mailto:info@chess.ca)

### Les joueurs canadiens qui vivent à l'étranger:

Pour les joueurs canadiens d'outre-mer qui ne sont pas en mesure de jouer dans un tournoi de qualification, svp remplir le formulaire d'exception. Chaque cas sera révisé avant le tournoi.

Formulaire d'exception :

[https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSefdMGgawXZc\\_D15RWaftJ\\_r4O1CJlqvejeCrCZpTl4\\_mAGBA/viewform](https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSefdMGgawXZc_D15RWaftJ_r4O1CJlqvejeCrCZpTl4_mAGBA/viewform)